
Vjesnik
HSLS-a Grada Zagreba prosinac 2017.

Krajem godine dolaze dani kada u 
krugu obitelji slavimo i veselimo 
se Božiću i dolasku nove godine. 

Svaki trenutak proveden u sreći i veselju 
s najmilijima je neprocjenjiv dar koji za-
služujemo i želimo svima.

Godina je pri kraju i svi pomalo rezimi-
ramo što smo uradili i kako smo proži-
vjeli 2017. godinu. Naravno da je osob-
no zadovoljstvo jedno od mjerila našega 
rada, kao i ljudi koji nas okružuju. Zato 
je dobro pogledati u protekle dane 2017. 
godine i pripremiti se za 2018. godinu.

Svima zahvaljujem na uloženom trudu 
i vremenu u pripremama za Lokalne iz-
bore te čestitam na rezultatima koje smo 
zajedno postigli. Nadam se da su sve 
akcije koje smo tijekom godine odradili 

pozitivno utjecale na razumijevanje po-
litike i rada HSLS Grada Zagreba.

Vremena pred nama neće biti laka, ali 
neka iskustvo, znanje, volja i razumije-
vanje sugrađana budu snaga kojom ćemo 
se suprotstaviti problemima kako bi naš 
Zagreb i njegovi građani bili zadovoljniji 
i sretniji. Neka rad, poštenje i istina budu 
bit našega djelovanja i u konačnici ono 
po čemu ćemo biti prepoznati.

Svim članicama i članovima HSLS-a kao 
i građanima Grada Zagreba želim u svoje
osobno ime kao i u ime svih članova 
Gradskog vijeća HSLS-a Zagreba, blago-
slovljen Božić i sretnu Novu godinu.

V.D. predsjednika HSLS Grada Zagreba
Vladimir Andrić 

Blagoslovljen Božić i sretna Nova 2018.
svim članovima i građanima Grada Zagreba
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Skupština usvojila zaključak kluba Sandre Švaljek 
i HSLS-a o gospodarenju otpadom

Gradska skupština Grada Zagreba veći-
nom glasova usvojila je prijedlog zaključ-
ka kluba gradskih zastupnika Nezavisne 
liste Sandre Švaljek i Hrvatske socijalno 
liberalne stranke (HSLS-a) vezanog uz 
uspostavu sustava gospodarenja otpa-
dom.

Za zaključak su glasala 22 zastupnika, 
protiv je bilo njih 15, dok ih je 5 bilo suz-
držano. Osim oporbenih klubova zastu-
pnika, podržali su ga i zastupnici HDZ-a.

Zaključkom Gradska skupština od Grada 
zahtijeva poduzimanje šest konkretnih 
aktivnosti:

1. podjelu odgovarajućih spremnika i 
korištenje pogodnih vozila i/ili teh-
noloških rješenja kako bi se usluga 
mogla naplaćivati po stvarno preda-
nim količinama otpada

2. uspostavu sustava praćenja utjecaja 
nove cijene na račune građana da bi 
se u prosjeku spriječio rast troškova 
za građane

3. uspostava burze otpada
4. ispitivanje varijantnih lokacijskih 

i funkcionalnih rješenja prilikom 
izrade Studije izvedivosti i projek-
tno-tehničke dokumentacije Za-
grebačkog centra za gospodarenje 
otpadom

5. uključivanje klubova zastupnika, 
udruga, stručnjaka i ostalih dionika 
u pripremu cjelokupne dokumenta-
cije

6. izvještavanje zastupnika u Gradskoj 
skupštini o svim aktivnostima sadr-
žanima u prvih pet točaka na svakoj 
trećoj sjednici Skupštine.
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4. Sjednica Gradske skupštine - izglasano 
protivljenje ¨Lex šerif¨

Gradska skupština Grada Zagreba po-
čela je aktualnim satom , koji je otvorio  
zastupnik HSLS-a Darko Klasić pita-
njem završetka radova i veličine ulože-
nih sredstava u projekt Velikog potoka 
nakon 10 godina od početka sanacije.

Na dnevnoj točci o rebalansu proraču-
na za  2017. vidljivo je da gradonačelnik 
nije realizirao gotovo ništa od kapitalnih 
projekata, a rebalansom proračuna za 
2017. planirane rashode smanjio je zbog 
prikrivene zadušenosti grada i to upravo 
na stavkama koje se tiču ulaganja u pro-
jekte koji se čekaju godinama u Zagrebu. 
Švaljek je na sjednici Gradske skupštine 
uime Kluba gradskih zastupnika Neza-
visne liste Sandre Švaljek i HSLS-a na 
rebalans proračuna Grada Zagreba izni-

jela tri osnovne zamjerke: neumjereno 
trošenje i gubitak fokusa na prioritete, 
nerealno planiranje prihoda te sužavanje 
manevarskog prostora za financiranje 
kapitalnih ulaganja zbog visoke razine 
zaduženosti.

Za šta nas zapravo Gradska uprava za-
dužuje pitanje je koje je gradskoj upravi 
postavio Darko Klasić  na  točci o novom 
kreditnom zaduženju Grada Zagreba 
za 250.000.000,00 kn .  S obzirom  na 
proračun od cca 8 milijardi kuna  kao i 
smanjenje realizacije i plana ulaganja u 
kapitalne objekte, ne postoje objektivni 
razlozi za podizanje novog kredita osim 
pokrivanja obaveza koji je gradonačelnik 
napravio u svojoj kampanji za novi man-
dat.

Na sjednici Gradske skupštine rasprav-
ljalo se i o kontroverznom Lex šerifu, 
nacrtu izmjena i dopuna Zakona o lo-
kalnoj i područnoj samoupravi.  Kao što 
je  i predloženo ispred klubova Nezavi-
sne liste Sandre Švaljek- HSLS , Lijevog 
bloka, Kluba SDP-a i GLAS-a   donesen 
je  zaključak o neslaganju zagrebačke 
Gradske skupštine sa ovim prijedlogom 
Zakona. Darinko Kosor pozvao je sve 
gradske zastupnike koji su i zastupnici u 
Hrvatskom saboru da glasaju protiv kon-
traverznog zakona jer  ne vidi niti jednu 
pozitivnu stvar koji bi bila omogućena 
izmjenama Zakona o lokalnoj i područ-
noj  samoupravi osim povećanja moći 
i faraonskih ovlasti gradonačelnicima.  
Konkretno u Zagrebačka  skupština bi se  
potpuno obezvrijedila kao predstavnička 
tijelo građana  i izgubila bi uopće svrhu 
postojanja osim kao ukrasni dodatak tkz. 
demokraciji.  Ako Gradska skupština ne 
može  kontrolirati trošenje novca od 
strane Gradske uprave,  onda Skupština 
jednostavno više nema smisla zaključio 
je Kosor.

Darinko Kosor odbacio je bilo kakvu 
mogućnost i sudjelovanje zastupnika 
HSLS-a nekoj novoj većini koju bi pred-
ložio i vodio Milan Bandić  u Zagrebač-
koj skupštini.
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Predstavnici HSLS-a Grada Zagreba odali počast 
žrtvi Grada Vukovara

v.d. predsjednik HSLS-a Grada Zagreba 
Vladimir Andrić, potpredsjednik Bran-
ko Cindro, tajnik HSLS-a Grada Zagreba 
Darko Klasić i predsjednik HSLS-a Tr-
nje Hano Uzeirbegović, potpredsjednici 
HSLS-a Donjeg Grada i Gornje Dubrave 
Alen Lochert i Marijan Kotarac, predvo-
dili su članove HSLS-a na obilježavanju 
godišnjice Grada heroja Vukovara. Uz 
osobito poštovanje prema žrtvi Vukova-
ra članovi HSLS-a Grada Zagreba palje-
njem svijeća uzduž ulice Grad Vukovara 
s braniteljima i građanima Grada Zagre-
ba prisjetili su se i ove godine onih koji 
su izborili hrvatsku slobodu, kao i svih 
građana Vukovara stradalih u obrani do-
movine.

Članovi ogranka HSLS-a Trešnjevka sje-
ver predvođeni predsjednikom Kristija-
nom Jelićem i Liberalkama Grada Zagre-
ba Ines Rudelić i Majom Gudelj Ćurdo 
prigodno su obilježili nadolazeći blagdan 
Sv. Nikole darivajući najmlađe trešnjevča-
ne.

Liberalke i liberali Trešnjevke prigodno obilježili
nadolazeći blagdan sv. Nikole
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‘Lex šerif’ na dnevnom redu Zagrebačke gradske 
Skupštine
Oporbeni klubovi (uključujući i naš klub 
HSLS-Sandra Švaljek) u Gradskoj skup-
štini Grada Zagreba zajedno su stavili 
točku dnevnog reda o “lex šerif” na slje-
deću sjednicu Gradske skupštine koja će 
se održati 26. listopada.   Smatramo da 
se Gradska skupština Grada Zagreba kao 
najveće predstavničko tijelo u jedinicama 
lokalne i regionalne samouprave u Hrvat-
skoj treba očitovati o “Nacrtu prijedloga 
Zakona o izmjenama i dopunama Zako-
na o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) 
samoupravi” kojim se znatno smanjuje 
uloga predstavničkih tijela u korist na-
čelnika, gradonačelnika i župana. Sma-
tramo da je Nacrt prijedloga Zakona koji 
je Ministarstvo uprave uputilo na javno 
savjetovanje 18. rujna protivan interesima 
građana Zagreba jer značajno ograničava 
mogućnost zastupanja njihovih potreba 
i interesa putem izabranih zastupnika u 
Gradskoj skupštini Grada Zagreba i stoga 
pozivamo Vladu Republike Hrvatske da 
povuče navedeni prijedlog iz daljnje pro-
cedure.

Prijedlog zaključka koji su oporbeni klu-
bovi usluglasili, a o kojem će raspravljati 
gradski zastupnici/ce,

1. Gradska skupština Grada Zagreba 
protivi se Nacrtu Prijedloga Zakona 
o izmjenama i dopunama Zakona o 
lokalnoj i područnoj (regionalnoj) sa-
moupravi koji je Ministarstvo uprave 

uputilo na javno savjetovanje 18. ruj-
na 2017.

2. Prijedlogom se ukida odredba o isto-
vremenom raspuštanju predstav-
ničkog tijela i razrješenju općinskog 
načelnika, gradonačelnika odnosno 
župana i njihovog zamjenika ako u 
zakonom određenom roku predstav-
ničko tijelo ne usvoji proračun, od-
nosno odluku o privremenom finan-
ciranju koju predlažu čelnici jedinica 
lokalne i regionalne samouprave. Na 
taj način izvršna tijela – općinski 
načelnici, gradonačelnici i župani 
– postaju praktički nesmjenjivi, a 
predstavnička tijela gube ključnu po-
lugu kontrole izvršne vlasti koju im 
daje mogućnost odbijanja proračuna. 
Članovi lokalnih predstavničkih tije-
la izabrani su izravno, isto kao i čel-
nici jedinica lokalne i regionalne sa-
mouprave. Također, sukladno članku 
133. Ustava Republike Hrvatske te 
članku 3. Europske povelje o lokal-
noj samoupravi koja je dio pravnog 
poretka RH, pravo na samoupravu 
ostvaruje se putem predstavničkih 
tijela, a ne čelnika jedinica lokalne i 
regionalne samouprave. Utoliko hr-
vatski politički sustav jasno daje veći 
demokratski legitimitet predstavnič-
kim tijelima. Jačanjem položaja iz-
vršnih tijela na štetu predstavničkih 
ozbiljno se ugrožava demokracija na 
lokalnoj razini u Republici Hrvatskoj.

3. Zastupnici Gradske skupštine Gra-
da Zagreba izabrani su od građana 
na neposrednim tajnim izborima 
kao i gradonačelnik Grada Zagreba. 
Gradska skupština predstavlja širok 
spektar interesa, vrijednosti i po-
treba građana Zagreba, a upravo je 
usvajanje proračuna ključni instru-
ment kroz koji se volja birača ostva-
ruje. Ukoliko za svoju politiku koja se 
ostvaruje kroz prijedlog proračuna 
Gradonačelnik Grada Zagreba nema 
podršku većine gradskih zastupnika, 
gradonačelnik treba biti razriješen i 
trebaju se raspisati prijevremeni iz-
bori kako za Gradsku skupštinu tako 
i za Gradonačelnika. Uloga Skupšti-
ne ne može biti da automatski usvaja 
bilo kakav proračun koji je predlo-
žio gradonačelnik, a posebno ne da 
usvaja proračun koji većina zastu-
pnika smatra lošim za građane.

4. Gradska skupština Grada Zagreba 
poziva Vladu Republike Hrvatske da 
povuče navedeni prijedlog iz daljnje 
procedure i u potpunosti odustane 
od ovakvih izmjena jer osiguravanje 
kontinuiteta i političke stabilnosti 
koje se navodi u obrazloženju izmje-
na ne može biti opravdanje za sla-
bljenje uloge demokratski izabranih 
predstavnika građana.

5. Ovaj će zaključak biti objavljen u 
Službenom glasniku Grada Zagreba.

U petak 24. studenog održana je izbor-
na skupština ogranka HSLS-a Maksimir, 
te je izabrano novo vodstvo ogranka. Za 
predsjednika je izabran Karlo Kolar, a 
potpredsjednik je postao Ayrton Tumdić.

Održana izborna 
skupština ogran-
ka  HSLS-a Mak-
simir
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Primjena nove uredbe o gospodarenju komunalnim otpadom
Uredba o gospodarenju komunalnim 
otpadom je sada i formalno ogolila sliku 
vrlo loše situacije u sektoru gospoda-
renja otpadom. Hrvatska praktički na 
nacionalnoj razini ne zadovoljava niti 
jedan postavljeni cilj u ovom sektoru. 
Zbog nedostatka kontinuiteta u javnim 
politikama koje se tiču gospodarenja ot-
padom, praktički smo se doveli situaciju 
da nas EU komisija već sutra može tužiti 
za neispunjavanje preuzetih obaveza. Ta 
kazna bi mogla prema kriterijima same 
Uredbe iznositi oko 270.000,0 Eur/mje-
sečno.

U posebnom je fokusu Grad Zagreb, 
koji je nespremno dočekao primjenu 
mjera iz Uredbe. Uredba je donesena u 
svibnju ove godine, dakle 6 mjeseci pri-
je nego se počela promjenjivati, pa se s 
pravom postavlja pitanje zašto do sada 
nisu uređeni zeleni otoci, posebna sa-
birna mjesta, izgrađena reciklažna dvo-
rišta i zašto građanima nisu podjeljene 
posude za miješani otpad, biorazgradivi 
otpad i reciklabilni otpad. Neke procjene 
govore da je potrebno nabaviti i postaviti 
oko 120,000,0 posuda/kanti/kontejnera. 
Smatramo nerealnim obećanja da je to 
moguće napraviti do kraja siječnja slje-
deće godine što je zadani rok. Nadalje, 
nije jasno dali su za prikupljanje otpada 
osigurana sredstva u gradskom proraču-
nu od 40.000.000,0-50.000.000,0 kn ili 
će se ici u nova zaduživanja. Dali je za 
novi sustav prikupljanja prilagođen vo-
zni park ili ćemo po starom običaju sve 
odvojeno prikupljeno zajedno odvoziti i 
bacati na odlagalište.

Ključno pitanje organizacije sustava gos-

podarenja otpadom je vezano uz daljnju 
distribuciju odvojeno prikupljenog otpa-
da. Ako želimo u sustavu gospodarenja 
otpadom uvesti princip kružne ekono-
mije onda treba uspostaviti burzu otpa-
da. Zagrebački Holding danas zaradi oko 
pet milijuna kuna od prodaje odvojeno 
prikupljenog otpada. Potencijal Grada 
Zagreba je da uprihoduje minimalno 
oko 45.000.000,0 kn iz čega se vidi koli-
ko neracionalno gospodarimo otpadom 
kao resursom i koliko je zapravo novca 
„zakopano“ na odlagališu Jakuševac. Na-
dalje, Grad Zagreb bi zbog lošeg gospo-
darenja otpadom već za ovu 2017 godinu 
prema Fondu za zaštitu okoliša i ener-
getsku učinkovitost mogao platiti poti-
cajnu naknadu odnosno kaznu od oko 
4.000.000,0 kn. Nažalost, sustav neće 
biti potpuno funkcionalan u nekoliko 
narednih godina, tako da se ove kazne 
potencijalno mogu udvostručiti odno-
sno utrostručiti.

U sporazumu sa Zagrebačkom župani-
jom već je definirana lokacija Centra za 
gospodarenje otpadom (CGO-a) na po-
dručju Grada Zagreba. Takvim spora-
zumom lokaciju nije moguće prejudici-
rati. Lokacija se mora odrediti  Studijom 
izvedivosti i Planom gospodarenja otpa-
dom (PGO), Planom kojeg Zagreb nema. 
Stoga smo skeptični da će prema Odluci 
Vlade Republike Hrvatske o implemen-
taciji nacionalnog PGO-a, Grad Zagreb 
u prvom kvartalu 2019. imati spremnu 
projektnu aplikaciju za sufinanciranje iz-
gradnje CGO-a „Zagreb“ sredstvima EU 
fondova, odnosno da će sam CGO biti u 
fazi gradnje početkom 2020.godine. To 
se iz tehničkog, vremenskog i organiza-

cijskog aspekta čini vrlo nerealno.

HSLS podržava aktivnosti da se pro-
jekt CGO-a pokrenu s mrtve točke. 
Međutim, izražavamo profesionalni 
skepcitizam u pogledu njegove pravilne 
implementacije, ukoliko zainteresirana 
javnost neće imati uvida u njegovu rea-
lizaciju. Stoga pozivamo Grad Zagreb da 
u sve faze projekta od izrade projektnog 
zadatka pa do izrade projektno-tehničke 
dokumentacije uključi svu zainteresira-
nu javnost, udruge i stručne institucije.

HSLS se zalaže da se budući sustav te-
melji na principima kružne ekonomije, 
da se što više otpada reciklira i materijal-
no oporabi. Treba primijeniti tehnologija 
kojom će se iz istatnog otpada dodatno 
izdvojiti korisne sirovine, a da se samo 
onaj neiskoristivi i inertni dio (10-20%) 
odloži na odlagalište koje neće davati ni-
kakve neugodne mirise i štetne utjecaje 
na okoliš. Treba organizirati sakupljanje 
komunalnog otpada „od vrata do vrata“ 
podjelom posuda odgovarajućeg volume-
na i korištenjem pogodnih komunalnih 
vozila kako bi se naplata usluge mogla 
obaviti po stvarno proizvedenim količi-
nama i/ili volumenu. Cijena javne usluge 
sakupljanja ne bi smjela u prosjeku biti 
veća od postojeće prosječne cijene saku-
pljanja i odvoza miješanog komunalnog 
otpada. Budući Centar za gospodarenje 
otpadom (CGO) treba uspostaviti na 
temelju izrađenog Plana gospodarenja 
otpadom i Studije izvedivosti koja osim 
tehnoloških rješenja mora vrednovati i 
varijantna lokacijska rješenja CGO-a i 
pripadajuće infrastrukture.
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Peticija za ustavnu zaštitu hrvatskih vodnih resursa

U više navrata gradska uprava je poku-
šala uvesti naplatu parkiranja u gradskoj 
četvrti Stenjevec. Posljednja dva saziva 
Vijeće gradske četvrti  Stenjevec,  od 
2009. godine do 2017. godine je takve 
prijedloge  odbilo , osim uvođenja na-
plate parkiranja na parkirnoj površini 
kod tržnice Špansko  kako bi osigurali 
parkirna mjesta za korisnike-kupce koji 
dolaze na tržnicu.

Novi saziv VGČ izabran na Lokalnim 
izborima 2017. g. na prijedlog predsjed-
nika vijeća Željka Jegera uz potporu 
stranka MB365, HDZ i Konzervativne 
stranke uvrstio je dnevni red  na 3. Sjed-
nice Vijeća gradske četvrti odluku koji je 
sadržava prijedlog „Naplate parkiranja u 
ulici Vladimira Korajca“. Kako prijedlog 

nije osigurao potrebnu većinu točka je 
skinuta sa dnevnog reda.

Zaključak je bio da  radno tijelo za Pro-
met VGČ Stenjevec organizira sastanak 
sa stanovnicima ulice V. Korajca i člano-
vima MO Špansko sjever u prostorima 
Mjesne samouprave kako bi se dobilo 
mišljenje građana i članova mjesnog od-
bora, ali je isti otkazan dan prije zbog 
nezadovoljstva građana.

Iako nema potrebu odluku Vijeća grad-
ske četvrti i mjesnog odbora , gradski 
uprava  postavlja aparate za naplatu par-
kiranja i od četvrtka 12. listopada poči-
nje sa naplatom parkiranja.

Navedenom uvođenju prisilne naplate 

oštro su se usprotivio HSLS Stenjevca , 
te su na tiskovnoj konferenciji Vladimir 
Andrić  v.d. predsjednik HSLS-a Grada 
Zagreba,  vijećnik GČ Stenjevec i Mario 
Lucijetić predsjednik MO Špansko te 
gradski zastupnik HSLS-a Darko Klasić 
upoznali javnost sa navedenim proble-
mom  i pozvali Grad Zagreb i ZG hol-
ding da odustanu od ove protuzakonite 
odluke.

HSLS u duhu svog programa u čijem su 
središtu pojedinac, ljudska prava i zaštita 
nacionalnih interesa, pokrenuo je u siječ-
nju 2017. godine inicijativu ustavnog pro-
glašenja prava na vodu ljudskim pravom.

Na svjetskoj je razini već dugo prisutna 
inicijativa proglašenja prava na vodu i 
vodoopskrbu ljudskim pravom te je done-
sena i deklaracija Skupštine UN-a, među 
kojima je i ona iz 2010. kojom je pravo na 
vodu i odvodnju prepoznato kao univer-
zalno ljudsko pravo. Također, naši susjedi 
Slovenci su nedavno unijeli u svoj ustav 
odredbu po kojoj vodni resursi trebaju biti 
primarni za opskrbu građana i kućansta-
va pitkom vodom, što znači da voda ne 
smije biti tržišna roba.

Sve navedeno govori o rastućoj svijesti 
kako životna ovisnost čovjeka o vodi ne 
smije biti podložna interesima tržišta. 
Stoga HSLS pokreće elektronsku peticiju 
prikupljanja potpisa građana kako bi se 
dodatno potaknulo i zastupnike u Hrvat-
skom saboru da podrže inicijativu kojom 
bi se voda Ustavom zaštitila kao najveće 
hrvatsko prirodno bogatstvo.

Razlozi za to su:
1. Voda je životno važni resurs, stoga 

ovisnost čovjeka o vodi ne smije biti 
podložna interesima tržišta ili bilo 
kojim drugim interesima. Kao visoko 
zadužena zemlja, Hrvatska je izlože-
na  raznim  pritiscima pa i onim koji 
bi mogli rezultirati prodajom onog 
najvrjednijeg što nam je preostalo, 
prirodnih bogatstava.

2. Zakonske odredbe nisu dovoljno 
snažno jamstvo da će voda i dalje 
biti nekomercijalno opće dobro jer su 
izmjene zakona lako provedive i tu 
uvijek postoji opasnost zloupotrebe 
njihove izmjene na štetu javnog in-
teresa.

3. Ustavno proglašenje prava na dostu-
pnost vode za ljudsku upotrebu je 
najbolja pravna zaštita od rastućih 
tendencija i pritisaka za prodajom 
vodnih resursa.

4. Privatizacija djelatnosti vodoopskr-
be neminovno bi nosila rast cijena 
usluga prvenstveno radi ostvarivanja 
profita, što stvara rizik da isporuka 
vode kao zajedničkog dobra može 
biti uskraćena određenim socijalnim 

društvenim slojevima.
5. S vremenom će potreba za vodom 

sve više rasti, te će preuzeti strateški 
značaj kakav danas ima nafta. Stoga 
vodu treba zaštiti i osigurati da bude 
prvenstveno na korist građanima Re-
publike Hrvatske.

HSLS se zalaže za slobodno tržište i pro-
daju sve državne imovine koja nije od 
posebnog značaja za njezine građane, ali 
se istovremeno protivi prodaji naših pri-
rodnih bogatstava koja su od nacionalnog 
interesa.

HSLS predlaže da se sama procedura 
koja prethodi izmjeni Ustava provede na 
temelju zahtjeva 1/5 ukupnog broja sa-
borskih zastupnika, bez potrebe organi-
ziranja referenduma što je organizacijski 
zahtjevnije i financijski puno skuplje.

Građani, podržite našu peticiju i zaštiti-
mo naše vode Ustavom – > 
https://goo.gl/uHgw1E

HSLS Stenjevca protiv prisilne naplate parkinga u 
GČ Stenjevec

https://goo.gl/uHgw1E
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HSLS Grada Zagreba protiv proširenja parkirnih zona i 
poskupljenja ZET-a
Prijedlog gradonačelnika Zagreba Mi-
lana Bandića o novom modelu naplate 
parkiranja u cijelom gradu kao i posku-
pljenja karte ZET-a još je jedna od pre-
dizbornih prevara birača Zagreba kao i 
direktni udar na standard građana. Grad 
Zagreb uz najveći prirez u državi i naj-
skuplje komunalne usluge svojim građa-
nima namjerava ovim poskupljenjem za-
pravo indirektno uvesti novi porez a sve 
u svrhu krpanja proračuna Grada Za-
greba i Zagrebačkog Holdinga. Moramo 
podsjetiti da ova ideja gradonačelnika 
nije nova , istu je također probao realizi-
rati nakon prošlih izbora sa prijedlogom 
o uvođenjem tkz. 5 parkirališnih zona 
na području cijelog grada , što je HSLS 
Grada Zagreba kao dio tadašnje većine u 
Gradskoj skupštini uspio spriječiti.

Razlozi za novi udar tada i sada na stan-

dard naših sugrađana gradonačelnik je 
pronašao u troškovima održavanja i ure-
đenja parkirališnih mjesta kao i riješav-
nja pitanja parkinga u Gradu Zagrebu. 
Ovu odluku u najmanju ruku smatramo 
licemjernom, jer mnoga postojeća par-
kirna mjesta iako su u sustavu naplate 
godinama nisu uređena kao što i nisu si-
gurna za korištenje (rubnici na ulazima u 
pakirna mjesto često su i viša od 20 cm, 
a parkinzi su puni dubokih rupa). Pitanje 
nedostatnog broja parkirnih mjesta se ri-
ješava izgradnjom novih parkirnih mje-
sta a ne proširenjem naplate postojećih.
Moramo sa žaljenjem konstatirati da bi 
ovaj model naplate parkinga doveo do 
poskupljenja parking u cijelom gradu za 
više od 70% građana . Nije li novi pri-
jedlog naplate parkiranja dijemetralno 
suprotan dosadašnjoj strategiji regulira-
nja prometa i parkinga u centru grada, i 

hoće li nova odluka dovesti do ponovnog 
zagušenja centra grada automobilima.

HSLS Grada Zagreba predlaže izgradnju 
novih parkirališnih mjesta a ne uvođe-
nje naplate parkiranja čime će se riješiti 
problem parkiranja, te planiranje novih 
parkirališnih mjesta pri izgradnji stam-
benih i poslovnih jedinica.

Pozivamo sve stranke u zagrebačkom 
parlamentu da se usprotive ovom pri-
jedlogu gradonačelnika te time spriječe 
novo podizanje troškova života građana 
Grada Zagreba, te da se potrebita a ne-
dostatna financijska sredstva u prora-
čunima Grada Zagreba i Zagrebačkog 
holdinga koja bi se uvođenjem naplate 
osigurala, pronađu u preraspodjeli te 
odgovornom planiranju postojećeg pro-
računa.

U subotu 23. rujna održana je Izborna 
skupština zagrebačkog Ogranka HSLS-a 
Podsused-Vrapče. Za novog predsjednika 
izabran je Josip Šestak. Za potpredsjed-
nike su izabrani Vesna Šojat i Darko Pa-
ležac, za tajnika je izabran Mirko Budiša 
te za rizničara Matija Kovačić. Za članove 
Izvršnog odbora izabrani su Zdravko Šo-
jat i Kovačević Janko.

Održana izborna skupština ogranka Podsused-Vrapče
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Nakon poziva zastupnika HSLS-a i Ne-
zavisne liste Sandre Švaljek da se ne 
podrži prijedlog gradonačelnika Mila-
na Bandića o Aneksu ugovora o gradnji 
kampa HNS-a na Sveticama , svi klubovi 
zastupnika u Gradskoj skupštini  su isti 
odlučili ne podržati jer nije napisan u in-
teresu građana Grada Zagreba.

Nakon javne objave stajališta klubova 
zastupnika u Gradskoj skupštini, gra-
donačelnik Milan Bandić je prijedlog 
novoga  Aneksa ugovora između Grada 
Zagreba i HNS o gradnji kampa na Sveti-
cama povukao sa dnevnog reda Gradske 
skupštine.

Gradonačelnik povukao prijedlog aneksa ugovora Grada
Zagreba i HNS-a o izgradnji kampa Svetice

Gradonačelnik Milan Bandić za pred-
stojeću 3. Sjednicu Gradske skupštine 
predložio je novi aneks ugovora između 
grada Zagreba i HNS-a o gradnji kampa 
na Sveticama.  Zastupnici Nezavisne li-
ste Sandre Švaljek i HSLS-a neće podr-
žati novi aneks ugovora između Grada 
i Hrvatskog nogometnog saveza za ula-
ganje sredstava u sportsku građevinu 
Sportsko-rekreacijski centar Svetice , ili 
što nam Milan Bandić i ekipa iz HNS-
a pokušavaju podvaliti. Aneks ugovora 
između grada Zagreba i HNS-a o grad-
nji kampa na Svetica bio bi zloupotreba 
gradske imovine u korist privatnog in-
teresa.  Njime bi se odustalo od gradnje 
atletske dvorane namijenjene građani-

ma, a HNS-u bi se zakup koji je trebao 
trajati do 2029. produžio čak do 2036. 
U ugovoru se i pojavljuje tvrtka Sveti-
ce sport d.o.o. na koju se prebacuju svi 
poslovi vezani uz kamp. Ugovor između 

Grada i HNS-a je već trebalo raskinuti, 
jer je HNS probio sve definirane rokove, i 
pronaći nekoga tko doista želi investirati 
u ono što je građanima bitno.

HSLS Zagreba i zastupnici nezavisne liste Sandre Švaljek 
protiv aneksa ugovora za kamp HNS na Sveticama
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Novi veliki kapitalni projekt Grada “Sat na svakom uglu”
Na prijedlog Gradskog ureda za mje-
snu samoupravu Grada Zagreba, Vijeća 
gradskih četvrti i mjesnih odbora po-
zvana su da dostave prijedloge lokacija 
postavljanja javnih satova na području 
svojeg djelovanja. Konkretno to znači 
preko 200 novih javnih satova u gradu 
Zagrebu i trošak od nekoliko desetaka 
miliona kuna.

Predstoji li Gradu Zagrebu nakon velikih 
kapitalnih projekata  zastava i fontana 
novi kapitalni projekt grada ¨Sat na sva-
kom uglu ,̈ gdje nije upitna samo cijena i 
količina javnih satova već i trošak njiho-
vog dugoročnog održavanja.

Istovremeno u vrtićima, školama, bol-
nicama i domovima zdravlja manjka 
novaca i za normalno održavanje dok o 
nekim većim investicijama te ustanove 
niti ne pomišljaju .

To ćemo potkrijepiti i samim izvješta-
jem izvršenja  proračuna u prvoj polovici 
godine , gdje je realizacija proračuna u 
prvoj polovici godine u kapitalna ulaga-
nja Grada Zagreba na rekordno niskih 
12,1% tj. od predviđenih 312.000.000 
kn, gradska uprava uspjela je realizirati 
37.000.000 kn, a od toga još je poraznije 
da je ulaganje u objekte školstva realiza-
cija 8,6%, predškolskog odgoja 10,5% a 

zdravstva 0,2 % predviđenih sredstava.

Svi mi koji imamo školarce, djecu predš-
kolske dobi znamo u kakvom su stanju 
naše škole i vrtići, gdje otpadaju prozori, 
klimatizacija je često misaona imenica,  
a roditelji u vrtićima su i dalje prisilje-
ni često donositi higijenske potrepštine 
od svoje kuće. Infrastruktura domova 
zdravlja nam se raspada, domovi zdrav-
lja su i dalje podkapacitirani u pojedinim 
gradskim četvrtima a istovremeno je ci-
jelo kapitalno ulaganje u zdravstvo Za-
greba u prvih 6 mjeseci bilo 111.000 kn.

Istovremeno Gradska uprava proračun-
ska sredstva troši na drangulije, pona-

šajući se poput pijanoga bogataša. HSLS 
Zagreba oštro se protivi namjeri gradske 
uprave o postavljanju javnih satova u 
svakom mjesnom odboru kao i namjera-
vanom utrošku sredstava za iste dok se 
ne riješe prioritetna komunalna pitanja 
građana grada Zagreba.

Sa navedenom namjerom gradonačelni-
ka kao i stajalište HSLS-a o istoj upozo-
rili su na tiskovnoj konferenciji v.d. pred-
sjednik HSLS-a Grada Zagreba Vladimir 
Andrić, zastupnik HSLS-a u Gradskoj 
skupštini Darko Klasić i vijećnica GČ 
Črnomerca Maja Čižić.

U utorak 21.11.2017. u prostorijama 
HSLS-a  održana je  Izborna skupština 
HSLS-ova Ogranka G. Dubrave. Tom pri-
godom izabrano je i novo vodstvo koje će 
voditi  HSLS G. Dubrave slijedeće četri 
godine, tako je za predsjednika HSLS-a G. 
Dubrave izabran Mario Samodol za pot-
predsjednika Marijan Kotarac. Tajnica 
ogranka postala je Sonja Šiljak a rizničar-
ka Vesna Kotarac , novi članovi izvršnog 
odbora postali su Nevenka Pavleković, 
Ante Pleša i Jasna Kožul.  Novo izabra-
nom vodstvu, kao i članovima ogranka  
v.d. predsjednik HSLS Grada Zagreba 
Vladimir Andrić  i politička tajnica HSLS-
a Dorica Nikolić zaželili su  puno uspjeha 
u daljnjem radu i pozvao ih da i dalje budu 
prepoznatljiva pol. snaga GČ G. Dubrava.

Održana izborna skupština 
ogranka Gornja Dubrava
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Ljetni radovi u Zagrebu

HSLS ogranak Črnomerec i ove godine  
na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti 
i Dana hrvatskih branitelja u Parku sije-
čanjskih žrtava prisjetio se 82  sugrađana 
naše četvrti koji su položili svoje živote za 
slobodu Hrvatske. Tom prigodom dele-
gacija HSLS-a Črnomerca položila je vi-
jenac i odala počast poginulim bojovnici-
ma Črnomerca i Grada Zagreba, a  tajnik  
HSLS-a  Grada Zagreba i gradski zastu-
pnik Darko Klasić u ime HSLS-a čestitao 
građanima Grada Zagreba Dan pobjede i 
domovinske zahvalnosti te pozvao da se 
sjetimo  zajedništva  kakvo nas je veza-
lo prije 22  godine kada je pisana povijest 
stvaranja Hrvatske države.

Sezona ljetnih radova približava se kraju. 
Napravilo se i puno i malo, ali često ne i 
ono najpotrebnije. Zagreb je raskopan a 
na mnogim mjestima radovi su zapeli. I 

ove godine bili smo svjedoci improviza-
cije i stihijskog donošenja odluka priori-
teta  izvođenja pojedinih  radova, a da su 
često radovi i projekti izglasanih u  pro-

računu Grada Zagreba i Gradskih četvrti 
zanemareni .

Trebamo li se zapitati ?  Zašto se u Za-
grebu zbog  potrebe  za samopromoci-
jom i traženjem tkz. lakih rješenja, po-
tisnuti u drugi plan potrebitiji i tehnički 
zahtjevniji radovi? Zašto se redovito pro-
bijaju rokovi završetka radova  i stvaraju 
dodatni troškovi i zašto je često  kvalite-
ta  tako isforsiranih radova upitna ?

Raditi se u Zagrebu tijekom ljetnih mje-
seci mora ali je i nužno te radove planira-
ti. Ovo nije kazalište i teatar te pozivamo 
gradonačelnika i gradska upravu da im 
u preostalom dijelu godine vodilja budu 
usvojeni i planirani projekti  mjesne sa-
mouprave kao i Skupštine Grada Zagre-
ba  pri izvođenju radova.

HSLS Črnomerca obilježio Dan pobjede i domovinske
zahvalnosti i Dan hrvatskih branitelja prisjećajući se
Poginulih Branitelja Črnomerca
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HRVATSKA SOCIJALNO LIBERALNA STRANKA

Aktualni sat Gradske skupštine otvorio 
je zastupnik HSLS-a u Gradskoj skupšti-
ni Darko Klasić iznošenjem komunalnih 
problema građana Jelenovca te zatražio 
gradonačelnika objašnjenje zašto isti 
nisu dosada riješeni.

Zastupnici HSLS-a i Nezavisne liste 
Sandre Švaljek iskazali su nezadovolj-
stvo prema predloženoj razvojnoj stra-
tegiji Grada Zagreba do 2020. godine, 
istaknuvši da je svaka strategija grada 
koja ne razmatra načine, tehnologiju i 
vremenske i zakonske okvire gospoda-
renja otpadom kao i nepostojanje plana 
izgradnje hospicija nepotpuna. Neposto-
janje provedbenog dijela strategije čini 
ovu razvojnu strateguju samo popisom 
dobrih želja.

HSLS Grada Zagreba nije podržao polu-
godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna 
Grada Zagreba za 2017. , zbog načina 
prikaza izvještaja kao i načinu utroška 
sredstava Proračuna Grada Zagreba koji 
značajno odstupa u nekima segmentima 
od donešenog plana. U kapitalna ula-

ganja Grada Zagreba  za prvu polovicu 
godine uloženo je 12,5 posto od predvi-
đena novca. Na predškolske objekte po-
trošilo se deset posto od planiranog, na 
školske devet posto, a na zdravstvo samo 
0,2 posto. Ili konkretno, u kapitalne pro-
jekte od planiranih 312 milijuna kuna 
uloženo je 37 milijuna, a u zdravstvo 111 
tisuća kuna od predviđenog 51 miliju-
na. Svi građani koji imaju školarce i dje-
cu predškolske dobi znaju u kakvom su 
stanju naše škole i vrtići te u kakvom su 
nam stanju zdrastvene ustanova i objekti 
kulture .

Prema konačnom prijedlogu odluke o 
izmjenama i dopunama Odluke o do-
nošenju Prostornog plana Grada Zagre-
ba, navedeno je neslaganje sa načinom 
javne rasprave kao i razlozima hitnog 
usvajanja. Zastupnici kluba Nezavisne 
liste Sandre Švaljek i HSLS-a sudjelovali 
su izradi amandmana kojima se iz pro-
stornog plana za područje Resnika briše 
oznaka rezervacije terena za spalionicu. 

3. Sjednica Gradske skupštine

– U okviru aktualnog sata Gradske 
skupštine zastupnici HSLS-a u Gradskoj 
skupštini postavili su slijedeća pitanja,
1. Miroslav Polovanec postavio je  pitanje 
gradonačelniku Grada Zagreba Milanu 
Bandiću u kojoj je fazi izgradnja produ-
žene Branimirove ulice u Sesvetama. 
Gradonačelnik je obećao pismeni odgo-
vor zastupniku.
2. Darko Klasić  postavio je  pitanje gra-
donačelniku Grada Zagreba Milanu 
Bandiću koje se odnosi na rekonstrukciju 
i uređenje ulica Josipa Šabana koja je uvr-
štena i u projekte proračuna 2015. godine 
te kako taj problem  traje već devet godi-
na pa ga zanima zašto se to unatoč tra-
ženjima do sada nije realiziralo.  Ukoliko 
su te tvrdnje utemeljene gradonačelnik je 
obećao hitno rješavanje problema.

–  Prijedlog odluke o izmjenama i dopu-
nama Odluke o ustrojstvu i djelokrugu 
gradskih upravnih tijela
 Zastupnik HSLS-a Darinko Kosor je 
ispred kluba zastupnika Nezavisne liste 
Sandre Švaljek i HSLS-a pozdravio osni-
vanje Ureda za kulturu  što je i bila inici-
jativa rada HSLS-a u prethodnom sazivu 
skupštine, ali i oštro osudio nači donoše-
nja koji upućuje na političku trgovinu a 
ne na prijedlog dijelatnika u kulturi.

– Davanje suglasnosti na Statut Centra 
za rehabilitaciju SILVER
Zastupnik HSLS-a Darko Klasić je ispred 
kluba zastupnika Nezavisne liste Sandre 
Švaljek i HSLS-a, iznio primjedbe na Sta-
tut Centra za rehabilitaciju Silver , koji je 
u sukobu sa Zakonom o socijalnoj skrbi.

2. Sjednica 
Gradske 
skupštine
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